
با اشــاره به اهمیت  رئیس جمهور 
درخت در حفظ محیط زیســت گفت: 
امیدوارم مردم با مشارکت در امر مهم 
کاشــت درخت به بهبود فضای سبز و 
محیط زیســت کشور برای خودشان و 

فرزندانشان کمک کنند.
مسعود پزشکیان پیش از ظهر چهارشنبه 
همزمان با 15 اسفند روز درختکاری، ضمن 
کاشــت 3 نهــال در فضای دفتر ریاســت 
جمهوری، اظهار داشــت: باید تلاش کنیم 
محیط زندگی خود را حفظ و از تخریب آن 
جلوگیری کرده و فضای سبز را توسعه دهیم، 
آن وقت است که می توانیم هوای پاک تنفس 

کرده و محیط زیست سالمی داشته باشیم.
رئیس جمهوری با بیان اینکه با کاشــت 
درخت می توانیم از تخریب و فرسایش خاک 
و ایجاد زمینه وقوع سیلاب ها جلوگیری کنیم، 
افزود: درختکاری وظیفه همه ماســت و اگر 
هر ایرانی بتواند بســته به شرایط محیطی 
و کاری خود یک یا تعداد بیشــتری درخت 
بکارد، می توانیم کشــور را از وضعیتی که به 

طرف آن می رود، نجات دهیم.
پزشــکیان تصریح کرد: ایــن کار کاملًا 
امکان پذیر اســت؛ ما امروز به شکل نمادین 
3 درخت کاشــتیم و اگر مــن در فضای باز 
بودم، حتماً تعداد بیشتری درخت می کاشتم. 
امیدوارم مردم با مشارکت در امر مهم کاشت 
درخت به بهبود فضای سبز و محیط زیست 
کشور برای خودشــان و فرزندانشان کمک 
کنند تا اجازه ندهیم، وضعیت زیستی کشور 

بیش از این تخریب شود.
تعیین ساز و کار تسویه بدهی دولت 

به بانک ها از طریق بانک مرکزی
 در جلسه هیات دولت

هیــات دولــت در اجــرای مصوبه اخیر 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا، به 
وزارت اقتصاد اجازه داد، مازاد بر سقف بودجه 
ســال جاری و در چارچوب مقررات ذیربط، 
با هماهنگی سازمان برنامه و بودجه کشور، 
نســبت به انتشــار 20 هزار میلیارد تومان 
اوراق مالی اسلامی به ذینفعی سازمان تامین 
اجتماعی اقدام کند. جلسه هیات دولت صبح 
چهارشــنبه به ریاست مسعود پزشکیان و با 

حضور اعضا برگزار شد.
در این جلســه علاوه بر طرح موضوعات 
جاری کشــور توســط وزرا، دکتر افشــین 
معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، گزارش کاملی از عملکرد 
شش ماهه این معاونت و طرح و برنامه های 

آتی این بخش ارائه داد.
در جلســه امروز هیات دولت همچنین 
»تعیین ســاز و کار تســویه بدهی دولت به 
بانک ها از طریق بانک مرکزی«، »شــمول 
قانون تامین اجتماعی بــه کارفرمایان فاقد 
بیمــه بازنشســتگی«، »کاهــش معافیت 
کارفرمایان موضوع قانون معافیت از  پرداخت 
سهم بیمه کارفرمایان دارای حداکثر پنج نفر 
کارگر مصوب سال 1361 و اصلاحات بعدی 
آن« و »آیین نامــه اجرایی جزء شــش بند 
الف ماده 69 قانون برنامه هفتم پیشــرفت« 
در خصــوص موضوع نحوه ارســال اســناد 
الکترونیک سلامت و راهکار مدیریت شرایط 
اضطراری )نظیر وقوع حوادث قهری و قطع 

اینترنت( به تصویب رسید.
همچنیــن در اجرای مصوبــه یکصد و 
هجدهمین جلسه شــورای عالی هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا در 8 اسفند 1403، به 
وزارت امــور اقتصادی و دارایــی اجازه داده 
شــد، مازاد بر سقف بودجه ســال جاری و 
در چارچوب مقــررات ذیربط، با هماهنگی 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور، نسبت به 
انتشــار 20 هزار میلیارد تومان اوراق مالی 
اسلامی به ذینفعی سازمان تامین اجتماعی 

اقدام کند.
شناساندن ظرفیت ها و تقویت 

ارتباطات کشورمان با جهان، از اهم 
ماموریت های نمایندگان ایران در 

مجامع بین المللی
 و کشورهای مختلف است

رئیس جمهوری تلاش برای شناســاندن 
ارتباطات  تقویــت  کشــور،  ظرفیت هــای 
اقتصــادی، سیاســی، فرهنگــی و علمی و 
دانشگاهی کشــورمان با جهان، رفع موانع و 
فراهم کردن زیرساخت های تسهیل تجارت 
خارجــی را از اهــم ماموریت هــا و وظایف 

نمایندگان و سفرای کشــورمان در مجامع 
بین المللی و کشورهای مختلف عنوان کرد.

مسعود پزشــکیان بعدازظهر چهارشنبه 
در دیدار آقایــان رضا نجفــی، رامین زارع 
و خانــم مرضیــه افخم نماینده و ســفرای 
جدید کشــورمان در مقر ســازمان ملل در 
ویــن، نیکاراگوئه و اســلوونی، تلاش برای 
شناســاندن ظرفیت هــای کشــور، تقویت 
ارتباطــات اقتصادی، سیاســی، فرهنگی و 
علمی و دانشگاهی کشورمان با جهان، رفع 
موانع و فراهم کردن زیرساخت های تسهیل 
تجارت خارجی را از اهم ماموریت ها و وظایف 
نمایندگان و سفرای کشــورمان در مجامع 
بین المللی و کشورهای مختلف عنوان کرد 
و اظهار داشت: امیدوارم تلاش های شما در 
راســتای انجام وظایف محوله نتیجه بخش 
و موجب رشــد و ارتقــای تعاملات خارجی 
کشــورمان بــا ســازمان های بین المللی و 

کشورهای مقصد شود.
رئیــس جمهوری با تاکید بر اینکه دولت 
چهاردهم به دنبال تعامل حداکثری با همه 
کشــورهای جهان بر مبنای احترام متقابل، 
پرهیــز از اختلاف و توســعه صلح و امنیت 
جهانی اســت، از نماینده و ســفرای جدید 
کشــورمان در مقر ســازمان ملل در وین، 
نیکاراگوئه و اسلوونی خواست ضمن تبیین 
آثار و پیامدهای تحریم های ظالمانه آمریکا 
علیه ملت ایران، در راستای نشان دادن حقایق 
کشورمان و رفع ایران هراسی در کشورهای 
محل مأموریت خود مجدانه بکوشند. در این 
دیدار آقایان رضا نجفی، رامین زارع و خانم 
مرضیه افخم نیز گزارشی از آخرین وضعیت 
تعاملات ایران با ســازمان های بین المللی و 
همچنین ســطح روابط سیاسی، اقتصادی و 
فرهنگی با کشورهای محل ماموریت خود به 

دکتر پزشکیان ارائه کردند.
توصیه پزشکیان به اهتمام 

برای تسهیل فعالیت استارتاپ ها
رئیس جمهور بر تلاش دولت برای ایجاد 
هماهنگی به منظور ثبات در تصمیم گیری ها 
و همچنین تامین انرژی مورد نیاز شرکت های 
فن آور و دیجیتال به عنوان دو مطالبه جدی 
فعالیــن این حــوزه تاکید کــرد و به وزیر 
ارتباطات و دبیر شورای عالی فضای مجازی 
دســتور داد نسبت به رفع موانع و مشکلات 
شرکت های استارتاپی و تسهیل فعالیت آنها 

بیش از پیش اهتمام داشته باشند.
مسعود پزشــکیان در نشستی صمیمی 
بــا فعالین حــوزه اقتصاد دیجیتــال که در 
محل وزارت ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
برگزار شــد، با بیان اینکه مجموعه اقدامات 
و فعالیت های اســتارتاپ ها بــه نفع مردم و 
موجب رشــد و ارتقای نــوآوری و فناوری 
اســت، تصریح کرد: ما امروز بــه دنبال آن 
هستیم که بر اساس سند چشم انداز ترسیم 
شده از سوی رهبری معظم انقلاب، نه تنها 
از کشــورهای منطقه عقب نمانیم بلکه در 
بســیاری از حوزه ها پیشرو باشیم که در این 
راستا فعالیت شرکت های استارتاپی در بخش 
اقتصاد دیجیتال در عرصه های مختلف کشور 

مشکل گشا خواهد بود.
رئیس جمهــوری با بیان اینکــه امروز 
بنای دولت چهاردهم پشــتیبانی، حمایت و 
تقویت فعالین حوزه اقتصاد دیجیتال با هدف 
دستیابی به ســهم 10 درصدی این بخش 

از تولید ناخالص داخلی اســت، تصریح کرد: 
دولــت اصلاح یا تغییر آن دســته از قوانین 
و مقررات را که موجب تســهیل در فعالیت 
کســب و کارهای حوزه اقتصــاد دیجیتال 
خواهد شــد، وظیفه خود می داند و اساســاً 
اینجا آمده ایم تا بگوییم که ما مقابل شــما 

نیستیم، بلکه در کنار شما هستیم.
پزشکیان همچنین حضور و نقش آفرینی 
نمایندگان فعالین حــوزه اقتصاد دیجیتال 
در کانون های تصمیم گیر و تصمیم ســاز را 
بسیار موثر دانســت و گفت: در سمینارها و 
همایش هایــی که در حوزه اقتصاد دیجیتال 
برگزار می شود نیز ضروری است نمایندگانی 
از بخش هــای قانون گــذاری در این حوزه 
حضور داشــته باشند تا مطالبات، تقاضاها و 
دغدغه های فعالیــن اقتصاد دیجیتال لحاظ 

شود.
رئیــس جمهــوری در ادامــه با اشــاره 
بــه برنامه ریزی دولــت برای اســتفاده از 
ارتباطــات و فناوری  ظرفیت هــای وزارت 
اطلاعــات در زمینه رفــع ناترازی ها اظهار 
داشت: شما شرکت های استارتاپی می توانید 
با کمک به دولت در بخش مدیریت داده ها، 
به حذف ریشــه های فساد و تبعیض و ایجاد 
شــفافیت و ســلامت در اداره امور کشــور 

نقش آفرین باشید.
پزشکیان با بیان اینکه تحقق اهداف سند 
چشم انداز رهبری معظم انقلاب بدون ایجاد 
تغییــر در فکر، مهارت و رفتــار ما ناممکن 
خواهد بود، خاطرنشان کرد: این ما هستیم 
که انتخاب می کنیم امکانات و منابع کشور بر 
اساس اولویت ها به کدام سمت هدایت شود، 
لذا اگر به اهداف بلند ســند چشم انداز باور 
داریم، بایــد در نوع نگرش ها و عملکردهای 

خود تغییر ایجاد کنیم.
رئیس جمهوری در ادامه بر تلاش دولت 
بــرای ایجاد هماهنگی به منظــور ثبات در 
تصمیم گیری هــا و همچنیــن تامین انرژی 
مورد نیاز شــرکت های فــن آور و دیجیتال 
بــه عنــوان دو مطالبه جــدی فعالین این 
حــوزه تاکید کــرد و به وزیــر ارتباطات و 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی دستور داد 
نسبت به رفع موانع و مشکلات شرکت های 
استارتاپی و تسهیل فعالیت آنها بیش از پیش 
اهتمام داشته باشند. پزشکیان همچنین از 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی خواســت 
از هرگونه اقدامــی که موجب ایجاد مانع بر 
سر راه فعالیت شــرکت های استارت آپی و 
همچنین نارضایتی مردم می شــود، شدیداً 

پرهیز و اجتناب  شود.
پیــش از ســخنان رئیــس جمهوری 8 
نفر از فعــالان بخش اقتصــاد دیجیتال از 
جملــه علی حکیم جوادی رئیس ســازمان 
نظــام صنفی یارانــه ای کشــور، مصطفی 
امیری مدیرعامل شــرکت زرین پال، شهاب 
جوانمــردی مدیرعامــل هلدینــگ فناپ، 
سادینا آبایی رئیس کمیسیون فناوری اتاق 
بازرگانی، کاظم کیال مدیرعامل پیام رســان 
بله، مسعود طباطبایی مدیرعامل دیجی  کالا 
و علی ســرتیپی مدیرعامل فیلم نت به بیان 
نظــرات و دیدگاه هــای خــود در خصوص 
ضــرورت جایگزینــی اقتصــاد دیجیتال با 
درآمدهــای نفتی با کمک بخش خصوصی، 
بهبود فضای کسب و کار دیجیتال با قوانین 
حمایتی، برنامه ریزی برای مهاجرت معکوس 

نخبگان بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
پیش بینی پذیر کردن شــرایط کشور برای 
فعالان اقتصاد دیجیتال و ســرمایه گذاران، 
تعامــل دولت با اســتارتاپ ها بــه صورت 
ماموریت محور به جــای تعامل پروژه محور، 
ســاماندهی مراکز تصمیم ساز و سامانه های 
متعــدد در بخش اقتصاد دیجیتال، توجه به 
حوزه هوش مصنوعی با اســتفاده از ظرفیت 
کشــورهای عضو پیمان هــای منطقه ای و 
بین المللی، تقویت بدنه کارشناســی دولت 
در بخش اقتصــاد دیجیتال با اســتفاده از 
ظرفیت بخش خصوصی و عدم امنیتی سازی 
فضا برای فعالیت شــرکت های اســتارتاپی 

پرداختند.
می توان از ظرفیت مساجد برای 

حل مشکلات اجتماعی مثل اصلاح 
فرهنگ مصرف بهره گرفت

رئیس جمهور به ظرفیت بالای مســاجد 
در امور تبلیغی اشــاره و خاطرنشان کرد:  از 
ظرفیت تبلیغی مســاجد می توان برای حل 
مشکلات اجتماعی و عمومی نیز بهره گیری 
کرد؛ به عنــوان مثال در موضــوع ناترازی 
انرژی، مساجد می توانند در اصلاح فرهنگ 

مصرف در جامعه کمک کنند.
شــورای عالی انقلاب فرهنگی به ریاست 

مسعود پزشکیان تشکیل جلسه داد.
پزشکیان در بخشــی از این جلسه که با 
اشاره به گزارش تفصیلی ارائه شده از عملکرد 
سازمان تبلیغات اسلامی، بر محوریت مساجد 
برای حل مشکلات مردم تاکید کرد و گفت: 
زمانی که ما دانشجو بودیم، تلاش می کردیم 
مسجد دانشگاه را تبدیل به کانون پیگیری و 
حل مشــکلات مردم کنیم. به نظر من باید 
چنین کارکردی برای مساجد در نظر گرفت.
رئیس جمهوری اظهار داشت: هم اکنون 
80 هزار مســجد در کشــور وجود دارد که 
تقریبــا می توان گفت بــه ازای هر هزار نفر 
یک مســجد در کشور داریم؛ می توان از این 
ظرفیت برای حل مشکلات مردم استفاده و 
مسجد هر محله ای را به محور حل مشکلات 
مردمــی تبدیل کرد. پزشــکیان به ظرفیت 
بالای مســاجد در امــور تبلیغی اشــاره و 
خاطرنشان کرد:  همچنین از ظرفیت تبلیغی 
مساجد می توان برای حل مشکلات اجتماعی 
و عمومی بهره گیری کرد؛ به عنوان مثال در 
موضوع ناترازی انرژی مساجد می توانند در 
اصلاح فرهنگ مصرف در جامعه کمک کنند.
رئیس جمهوری بــر راهبرد خودگردانی 
مســاجد تاکید کرد و اظهار داشــت: ما هم 
اکنون نهضت مدرسه ســازی را بدون تکیه 
بر منابع دولتی دنبال می کنیم. در مســاجد 
هم می توان بســیاری از امــور خدماتی را با 
کمک مردم و توســط خیریه هــا اداره کرد. 
نباید به گونه ای عمل شود که امور خدماتی 
در مساجد متکی به منابع دولتی باشد. اداره 
مســاجد و ارائه خدمات در مساجد توسط 
خود مردم، باعث می شــود که آنها مسجد و 

فعالیت هایش را از خودشان بدانند.
پزشــکیان در پایان بــا تاکید بر اهمیت 
تمرکــز بســیاری از خدمــات فرهنگی در 
مســاجد اظهار داشت: ساختارهای مجزایی 
که در حال حاضر برای فعالیت های فرهنگی 
و مذهبی ســاخته شــده، منابــع را صرف 
می کنند ولی خیلی اوقات نمی توانند مشکلی 

را حل کنند.

معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره 
بر ضــرورت گســترش همکاری های 
علمــی و فناورانه جمهوری اســلامی 
ایران با کشــورهای منطقه و همچنین 
قاره آفریقا، به نیروی انسانی متخصص 
ایرانی در حوزه امنیت سایبری  و نخبه 
گفت: جوانان نخبه ایرانی در زمینه علم 
و فناوری به ویژه امنیت سایبری پیشتاز 
هستند و باید از این ظرفیت برای توسعه 
همکاری های ایران با ســایر کشورهای 
منطقه و در ســطح بین المللی با توجه 
به ارتقای جایگاه ایران در سازوکارهای 

منطقه ای استفاده کامل کرد.
محمدرضــا عــارف در دیدار بــا مدیران 
»مرکز مدیریت راهبردی افتا« نهاد ریاســت 
جمهوری با اشاره به فعالیت های فنی و علمی 
شایسته و ارزنده دستگاه های مرتبط با فضای 
مجازی در طول دهه های گذشته تصریح کرد: 
دانشــجویان و جوانان نخبه همواره با رغبت 
برای همکاری با دستگاه ها و نهادهای مرتبط 
با امنیــت فضای مجازی و ســایبر، فعالیت  
کرده اند که این نشانگر اعتماد و جایگاه ویژه 

و بالای ایــن نهادها در بین آحاد جامعه و به 
ویژه نخبــگان برای حفــظ و ارتقای امنیت 
کشور اســت که خوشبختانه پایه گذاری های 
بسیار خوب و مناسبی در بخش های فنی امور 
مرتبط با تضمین امنیت سایبری در کشور در 

طول سالیان گذشته به عمل آمده است.
معــاون اول رئیس جمهوری بــا تاکید بر 
اینکه دانشــگاه ها و مراکز علمی و همچنین 
دانشجویان نخبه همکاری های بسیار کلیدی 
و محوری در تاســیس و ادامه کار نهادهای 

مرتبط با امنیــت فضای ســایبری همانند 
انجمن رمز داشــته اند، گفت: همکاری های 
علمــی نهادهــای مرتبط بــا امنیت فضای 
سایبر با دانشگاهیان همواره سازنده و بسیار 
تاثیرگــذار در حفظ و ارتقــای امنیت فضای 

سایبری کشور بوده است.
عارف با اشــاره به مراحــل اولیه تدوین و 
تصویب »سند افتا«  در دولت هشتم، افزود: 
سند افتا به عنوان ســند راهبردی ملی بود 
که وظایفی را بــرای وزارتخانه ها و نهادهای 

حاکمیتی کشور در زمینه  امن سازی »فضای 
تولید و تبــادل اطلاعات« تعیین می کرد. به 
همین دلیل هماهنگی های بین دستگاهی و 
اجماع ملی در کوتاه تریــن زمان ممکن و با 
عنایت ویژه رهبر معظم انقلاب مراحل قانونی 
خود را طی کرد تا جایی که تمام سیاست های 
کلی نظام نیز در این سند راهبردی به خوبی 
دیده شد. وی خاطرنشان کرد: تصویب و ابلاغ 
این سند در مدت زمان کوتاه نشانگر یک کار 
فنی، علمی گســترده و ممتاز بین نهادهای 
مرتبط و اعتماد نظام بود که البته مسئولیت 

اجرای دقیق این سند را سنگین تر می کرد.
معــاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه 
نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران به دلیل 
ماهیت ارزشــی خود همواره در تیرس هدف  
حملات دشمنان و نظام استکباری قرار گرفته 
اســت، به برخی از حملات سایبری به کشور 
در سال های اخیر اشاره و تصریح کرد: اهمیت 
سند افتا برای ارائه و تبیین راهکارهای حفظ 
و ارتقای امنیت فضای مجازی و ســایبری به 
عنوان مسئله حیاتی در دفاع از کشور بیش از 

گذشته مورد توجه قرار گرفته است.

کاشت 3 نهال توسط پزشکیان در روز درختکاری

کاشت درخت کمک به محیط زیست است 

عارف: 

توسعه علم و فناوری نباید مختص داخل کشور باشد

رهبر انقلاب پس از کاشت سه اصله نهال در روز درختکاری:
نهضت ملی درختکاری جدی گرفته شود و ادامه یابد

رهبر انقلاب اسلامی پیش از ظهر چهارشنبه، همزمان با روز درختکاری سه 
اصله نهال غرس کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای بعد از کاشــت این نهال ها، درختکاری را اقدامی 
ســودآور، آینده نگری و تولید ثروت برشــمردند و با تاکید بر لزوم توجه جدی 
به نهضت ملی درختکاری که ســال گذشته در دولت شهید رئیسی آغاز شد، 
گفتنــد: همه مردم در موضوع درختکاری به عنوان یک عمل صالح و حســنه 
مشارکت داشته باشند تا با افزایش درختان، محیط زندگی و زیست طراوت و 
صفا پیدا کند. رهبر انقلاب اسلامی اقدام هر ساله خود برای کاشت نهال را یک 
اقدام نمادین جهت یادآوری این نکته دانستند که کاشت درخت فقط مربوط 
به سن جوانی نیست و همه افراد در سنین مختلف باید به سمت این کار مهم 
و بزرگ و لازم و زیبا شــوق و انگیزه پیدا کننــد. حضرت آیت الله خامنه ای با 
تاکید بر اینکه درختکاری یک سرمایه گذاری سودآور از جهات مختلف و تولید 
ثروت است، افزودند: کاشت درخت با هر انگیزه ای چه برای بهره مندی از میوه 
درختان مثمر و چه برای استفاده از چوب درختانی که چوب آنها با ارزش است، 

یک اقدام کاملًا سودآور است که در آن ضرر وجود ندارد.
ایشان درخت و کشتزارها را عامل سلامت هوا دانستند و با تاکید بر اهمیت 
بالای محیط زیســت، خاطرنشــان کردند: درختان و گیاهان رویشی علاوه بر 
بهبود هوا موجب طراوت محیط زندگی و محیط زیست و طراوت روحی انسانها 
نیز می شــوند زیرا درختان و گیاهان چشم نواز و دل نواز هستند. رهبر انقلاب 
اسلامی با تاکید بر لزوم جدی گرفته شدن نهضت ملی درختکاری که در دوره 
شهید رئیسی آغاز شد، گفتند: این طرح که سال گذشته آغاز شد و همچنان 
ادامه دارد نشــان می دهد که کاشت یک میلیارد درخت در چهار سال عملی 

است و دستگاه های دولتی باید به مردم در این زمینه کمک کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با هشدار نسبت به قطع درختان و تبدیل کاربری 
اراضی کشاورزی افزودند: قطع درختان به جز در موارد فنی و ضروری یک ضرر 
و خطر است و باید جلوی تخریب جنگلها و تبدیل اراضی کشاورزی گرفته شود.
ایشــان همچنین با اشــاره به کارهای خوبی که در این زمینه  در تهران و 
برخی شــهرهای دیگر انجام گرفته است، خاطرنشان کردند: این اقدامات باید 

ادامه پیدا کند.

همگرایی خوب اعضای دولت چهاردهم
معــاون دفتر معــاون اول رئیس جمهوری در خصــوص صحبت های اخیر 
امیرحســین ثابتی، نماینده مجلس و مشاور جلیلی مبنی بر وجود اختلافات 
عمیق بین عارف و ظریف، اظهار کرد: دولت چهاردهم از معدود دولت های بعد 
انقلاب است که همگرایی بسیار خوبی بین اعضای آن وجود دارد و این  مدیون 
نگاه ویژه شخص رئیس جمهور است که توانسته با رویکرد وفاق، چنین فضایی 

را در کابینه ایجاد کند.
 علیرضا خامســیان  گفت: متاسفانه بخشی از کسانی که در انتخابات اخیر 
ریاســت جمهوری توفیقی به دست نیاوردند، سعی می کنند به اشکال مختلف 
این طور به مردم القاء کنند که در درون دولت اختلافات ریشــه ای وجود دارد 

که البته این افراد راه به جایی نمی برند.
وی در خصوص صحبت های اخیر امیرحســین ثابتــی، نماینده مجلس و 
مشاور جلیلی مبنی بر وجود اختلافات عمیق بین عارف و ظریف، اظهار کرد: 
دولت چهاردهم از معدود دولت های بعد انقلاب است که همگرایی بسیار خوبی 
بین اعضای آن وجود دارد و این  مدیون نگاه ویژه شخص رئیس جمهور است که 

توانسته با رویکرد وفاق، چنین فضایی را در کابینه ایجاد کند.
معاون ارتباطات و اطلاع رســانی دفتر معاون اول رئیس جمهوری ادامه داد: 
لذا صحبت هایی مبنی بر وجود شــکاف های عمیق بین اعضای کابینه، بیشتر 
نوعی عملیات روانی برای درگیر کردن دولت به حاشیه هاســت. جای تأســف 
است  کســانی که مردم را نمایندگی می کنند، به دنبال نشان دادن تصویری 
از چنددســتگی در کابینه هســتند، در حالی که اصلا چنین چیزی نیست. 
متأسفانه بخشی از کســانی که در انتخابات اخیر ریاست جمهوری توفیقی به 
دســت نیاوردند، سعی می کنند به اشکال مختلف این طور به مردم القاء کنند 
که در درون دولت اختلافات ریشه ای وجود دارد که البته این افراد راه به جایی 
نمی برند. خامســیان ادامه داد: البته اختلاف نظر در ذات بشــتر وجود دارد و 
طبیعی است، اما همگرایی بین اعضای دولت بسیار پررنگ تر و بی سابقه است 
و همه اعضای کابینه منافع ملی را در اولویت قرار داده اند. رســانه ها و نخبگان 
جامعــه نباید در دام عملیات روانی افرادی که تنها به فکر منافع جریانی خود 
هستند، بیفتند. حامیان دولت نیز نباید به خاطر مسائلی از جمله استیضاح وزیر 

ناامید شوند، زیرا ناامیدی سم مهلک برای توسعه کشور است. 
وی همچنین درباره اینکه ظریف در بیانیه توضیح استعفای خود ذکر کرده 
»حتی در درون دولت نیز تلخ ترین دوران خدمت چهل ساله را گذراندم« و آیا 
این می تواند نشــان دهنده وجود چالش میان اعضای دولت باشد، گفت: قاعدتا 
تفسیر این جمله را باید از خود آقای دکتر ظریف بپرسید، اما این بخش از بیانیه 
ایشان به عنوان وجود اختلافات در کابینه تفسیر نمی شود، کما اینکه از کلیت 

بیانیه نیز چنین چیزی برداشت نمی شود.

واکنش دفتر رئیس جمهوری به ادعای کیهان 

نیازی به افسانه سرایی نیست
معاون ارتباطات دفتر رئیس جمهوری به ادعاهای »کیهان« درباره »خدمات 
کم نظیر و بعضا بی نظیر دولت ســیزدهم« واکنش نشان داد و نوشت: با طرح 
موهومات مجعولی مانند »اســب زین شــده« می خواهند دولت را وارد دعوا و 
درگیر حاشــیه کنند؛ پرونده و عملکرد همه دولت ها شــفاف است و نیازی به 

افسانه سرایی ندارد.
»سیدمهدی طباطبایی« روز چهارشنبه با انتشار پیامی در شبکه اجتماعی 
ایکس به ادعاهای روزنامه کیهان پاسخ داد و نوشت: با طرح موهومات مجعولی 
مانند »اسب زین شده« می خواهند دولت را وارد دعوا و درگیر حاشیه کنند و 

بعد مدعی شوند پروژه »وفاق ملی«شعار بی توفیقی بوده است.
مدیر ارتباطات دفتر رئیس جمهوری در ادامه این پیام آورده اســت: پرونده 
و عملکرد همه دولت ها شــفاف است و نیازی به افسانه ســرایی ندارد. دکتر 

 پزشکیان هم داعیه ای جز نگاه به آینده و ساختن کشور ندارد.
به گزارش ایرنا، روزنامه کیهان در شماره امروز خود با انتشار مطلبی تحت 
عنوان »حمله به اســب زین شــده برای فرار از پاسخگویی« به گفته خود به 
اظهارات برخی از مدیران دولت واکنش نشــان داد و ادعا کرد: برخی مدیران و 
رسانه های دولت با ارائه آمارهای اشتباه و چشم پوشی بر خدمات کم نظیر و بعضاً 
بی نظیر دولت سیزدهم، ادعا کردند که دولت چهاردهم اسب زین شده تحویل 

نگرفته، حال آنکه مشکل از نابلدی اسب سواران است.

آزادی حق روزنامه نگار است، باید به او پیشکش شود
سکینه ســادات پاد دســتار رییس جمهوری در امور آزادی های اجتماعی 
نوشــت: اصل بر آزادی است. این منطق منطبق بر ذات انسانی است و در قید 
قرار دادن آزادی، اســتثنا بر اصل محسوب می شود؛ به گونه ای که موجودیت 

آزادی را به مخاطره نیندازد.
در مجلس خبرگان قانون اساســی، قیل و قال های زیادی در زمان تصویب 
اصل 24 قانون اساســی مطرح شد. مخالفین و موافقین نکات و نگرانی هایی را 
بیان کردند که اکنون نیز صاحب نظران، ذی نفعان و اصحاب رسانه بعضی از آن 
دغدغه ها را کماکان دارند. در همان زمان، درک خوبی از اهمیت رسانه به عنوان 
مظهر آزادی بیان، میان اعضای خبرگان قانون اساسی وجود داشت اما علی رغم 
آن، بعضی فضا را به ســمت اصرار بر ایجاد تحدید و محدودیت بیشتر متمایل 

می کردند که با مخالفت مستدل طیف دیگری مواجه می شدند. 

رهبری

دولت

نصب بیش از ۶۰ کیلومتر دیوار در مرز
جانشین قرارگاه شمال شرق نیروی زمینی ارتش با تاکید 
بر این که پروژه انســداد مرزها یکی از به روزترین پروژه ها 
است که با سرعت و جدیت درحال انجام است،گفت: علاوه 
بر نصب دیوار، دوربین هایی با برد بالا، سنسورهای قوی و 

سامانه های هوشمند در این پروژه به کار برده شده است.
امیر ســرتیپ دوم ســتاد صادق نوری در گفت وگو با 
ایرنا درباره پروژه انســداد مرز و اهمیت آن برای کشــور، 
گفت: پروژه انسداد مرزهای شرق کشور در نیمه اول سال 
1402 و از طریق ستاد کل نیروهای مسلح به ستاد ارتش 
جمهوری اسلامی ایران و سپس به نیروی زمینی محوری 
ارتش ابلاغ شــد و نیروی زمینی نیز اجرای این پروژه را بر 
عهده قرارگاه منطقه ای شمال شرق نزاجا قرار داد و 4 گروه 

مهندسی رزمی ارتش در این پروژه شرکت کرده اند.
ایــن مقام نظامی با بیان این که پروژه انســداد مرز در 
شــمال شرق کشور، خراسان رضوی با کشور افغانستان به 
طول 300 کیلومتر از نیمه دوم سال 1402 کار شروع شد 
افزود: کارهای مطالعاتی و نقشه برداری و ایجاد زیرساخت 

و جاده های شوسه آن شروع شد.
جانشین قرارگاه شمال شرق نیروی زمینی ارتش ادامه 
داد: شرکت های تولید دیوار در منطقه حضور یافتند، تجهیز 
کارگاه کردند، دیوارهایی که استاندارد آن تایید شد شروع 
به تولید کردند و از ابتدای مرداد ماه 1403 به طور جدی 
حمل و نصب دیوارها در مرز شروع شده است و تا امروز هم 
بیش از 60 کیلومتر دیوار نصب شــده و برای بیش از 12 
کیلومتر نیز دیوار مورد نیاز تولید شده که آماده نصب است. 
سرتیپ دوم نوری گفت: دیواری که در مرزهای شرقی در 
دست ساخت است، ارتفاع 4 متر، عرض 380 سانتی متر و 
14  تنُ وزن دارد که تولید و حمل آن بسیار سخت بود، زیرا 

در آن منطقه، جاده درجه 1 و 2 در اختیار نداریم.
همچنین شــرایط آب و هوایی آنجا مناســب نیست، 
تابســتان و پاییز وزش بادهای شــدید و گرد و خاک زیاد 
و زمســتان هوای بسیار سرد تا حدودی مانع کار می شود 
که امســال هم با توجه به ســرمای شدید بیش از 40 روز 
کارگاه ها نتوانستند کار کنند. البته به زودی دوباره حمل و 
نصب دیوارها شروع می شود و امیدواریم که تا پایان سال 
1404 بتوانیم فاز اول 300 کیلومتر را به اتمام برســانیم 
یعنی هم زیر ســاخت به اتمام برســد و هم تولید و نصب 
دیوارها انجام شــود. وی افزود: در حال حاضر شرکت های 
تولید دیوار سه برابر شــده اند. اخیرا دو شرکت دیگر هم 
شــروع به تولید و نصب دیوار کرده اند و امیدواریم در سال 

1404 سرعت کار بالاتر برود.
جانشین قرارگاه شمال شرق نیروی زمینی ارتش با بیان 
اینکه کارها به صورت مرحله ای انجام می شــود، گفت: در 
منطقه تایباد و در جنوب و شــمال دوغــارون، تجهیزات 
مهندسی سنگینی مستقر کرده ایم و خروجی کار تا اینجا 
خیلی خوب بوده اســت. تمام اقدامات طبق قانون در حال 
انجام است. اگر به قانون اساسی مراجعه کنیم، گفته شده 
که ارتش جمهوری اســلامی ایران در زمان صلح می تواند 
تجهیزات خود را برای یک  سری کارهای جهادی، آبادانی 
و همچنین آموزشــی و امدادی استفاده کند و تا الان برابر 
قانــون عمل و از توانمندی گروه های مهندســی و نیروی 

زمینی به خوبی بهره برداری کرده ایم.
سرتیپ نوری با بیان این که این دیوار برای ایجاد فاصله 
و مانع بین دو کشور نیســت و صرفا جنبه امنیتی دارد و 
به منظور کنترل ترددها احداث می شود،گفت: احداث این 
دیــوار به جز اینکه جلوگیری از تردد معاندین و مترددین 
غیرمجاز اســت، مانع از عبور گلوله سلاح سبک و متوسط 
می شود، زیرا برای ساخت آن از بتن مسلح استفاده شده و 
برای اطمینان از امنیت آن، بر روی دیوار سیم خاردار نیز 
قرار می گیرد. همچنین در فاصله مناسبی تا دیوار، برجک 
نگهبانی می سازیم و پایش های هوشمند را انجام خواهیم 

داد. لذا این پروژه به روز خواهد بود.
وی با اشــاره به تکنولوژی به  کار گرفته شده در انسداد 
مرزهای شرقی کشور، گفت: یک بخش دیوار کشی بحث 
فیزیکی اســت که با چشــم دیده می شــود و یک بخش 
دیگر هم کارگذاشتن دوربین هایی با برُد بالا، سنسورهای 
قوی و سامانه های هوشــمند است که در این پروژه انجام 
شــده و قطعا ما پروژه کامل را به مــردم تحویل خواهیم 
داد. اطمینــان می دهیم که این پــروژه یکی از به روزترین 

فعالیت ها در این حوزه است.
جانشین قرارگاه شمال شرق نیروی زمینی ارتش با بیان 
اینکه پس از انسداد مرزهای استان خراسان رضوی، پروژه 
را در خراسان جنوبی اجرا خواهیم کرد، اضافه کرد: سیاست 
کلی نظام این است که مرزهای شرقی به  طور کلی مسدود 
شود و ما تمام تلاش خود را جهت تسریع این پروژه انجام 
خواهیم داد و ســعی می کنیم تــا کار را با کیفیت خوبی 
به پایان برسانیم. امیدواریم مرزهای شرقی، اولین قسمتی 
از کشــور باشد که دیوارکشی می شــود و پس از آن برای 
دیوارکشی غرب و شــمال غرب اقدام کنیم. حدود 6100 
کیلومتر مرز خشــکی داریم که جزو برنامه های انســداد 
اســت و با برنامه جلو می رویم. وی با بیان این که انسداد 
مرز پروژه ای ملی و حتی فراملی است گفت: جدا از اینکه 
حمایت مسئولان داخل را دارد، مورد قبول کشور مقابل نیز 
است. انسداد مرزها کاملا از نظر حقوق بین المللی پذیرفته 
شده است و هر کشوری می تواند مرز خود را مسدود کند. 
نگاه ما ایجاد دیواری به صورت فیزیکی برای جلوگیری از 

ترددهای غیرمجاز است.
 

رصد جنگ های منطقه 
در دافوس ارتش

فرمانده دانشــگاه فرماندهی و ســتاد ارتش جمهوری 
اسلامی ایران )دافوس( گفت: ما در این دانشگاه جنگ های 
دنیا و منطقه از جمله جنگ روســیه و اوکراین، جنگ قره 

باغ و جنگ داعش را رصد کرده ایم.
به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ حسین ولیوند در نشستی 
درباره دستاوردهای پژوهشــی ارتش، اظهار کرد: در سال 
1312 خانه تیمورتاش به ارتش واگذار شده و ساختمانی 
با دو کلاس احداث می شــود و دانشــگاه جنگ با حضور 
اساتید فرانسوی تاسیس می شود. زمان جنگ جهانی دوم 
این اساتید از ایران می روند و دانشگاه جنگ مدتی تعطیل 
می شــود و بعد جنگ، اساتید ایرانی ادامه کار می دهند و 

در ادامه چندین دانشکده ایجاد می شود.
وی ادامه داد: اوج محصولات خوب این دانشگاه مربوط 
به دوره دفاع مقدس است. عملیات های موفق دوران دفاع 
مقــدس بویژه ثامن الائمه، طریــق القدس، فتح المبین و 
بیت المقدس توسط اساتید این دانشگاه طراحی شده اند. 
دافوس از اساتیدی با سن 93 سال بهره می برد. این اساتید 

به خوبی تجارب خود را به دانشجویان منتقل می کنند.
فرمانده دافوس خاطرنشان کرد: در سال 69 دافوس های 
نیروهای ارتش با هم ادغام شد. اعضای هیات علمی دافوس 
و دانشــجویان از نیروهــای چهارگانه ارتش هســتند. در 
دافوس طراحی مشترک جنگ به دانشجویان آموزش داده 
می شود. امیر ولیوند خاطرنشــان کرد: کشورهای زیادی 
تمایل دارند در دافوس دانشجو داشته باشند یا سهمیه آنها 

را در دانشگاه افزایش دهیم.

دفاعی
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